
Zpravodaj obce Myslkovice podzim 2023

„Už vím, že chuť do života a radost z bytí může člověk načerpat snáz z počínání přírody než z počínání lidí.“
Jan Werich
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Srdečně gratulujeme k významnému životnímu 
jubileu a přejeme pevné zdraví do dalších let.

Jaroslava Syrovátková, Jaromír Trešl

Jaroslav Popov, Marie Boháčová

Jan Vítek, Anna Váchová

Milí přátelé,

dostává se k vám nové číslo Myslkovin, které 
má opět za cíl vás informovat o  všem dění 
v naší obci v pozitivním duchu.
Nové je na nich především to, že jejich vydání 
již plně „velí“ zastupitelka Tereza Cihlář 
Novotná. Minulé číslo jsem jí ještě úspěšně 
zdržoval já, protože jsem přípravu z  časo-
vých důvodů takříkajíc nedával a to i přesto, 
že mi s nimi pomáhala moje žena. Snad mi 
tedy Terezka promine, že musela čelit četným 
a naléhavě netrpělivým dotazům na to, kde to 
vázne… Omlouvám se jí i vám všem a záro-
veň jí chci poděkovat za to, že převzala toto 
nelehké „žezlo“ a se svědomitostí sobě vlastní 
povede, kromě obecní knihovny a webu také 
další osudy Myslkovin. Věřím, že díky tomu 

budou jednotlivá vydání nejen znovu pravi-
delná tak, jak jste byli zvyklí, ale hlavně že do 
Myslkovin pronikne tvořivý duch mládí.
Rád bych vás v  souvislosti s  tím znovu 
povzbudil, abyste se nežinýrovali do novin 
přispívat, a  tím se podíleli na jejich obsahu. 
Pomluv, posměšků, špatných zpráv a „klepů“ 
máme kolem sebe víc, než dost, to všichni 
dobře známe. Proč tedy nemít alespoň v Mysl-
kovinách něco, co tu skepsi kolem nás bude 
trošku vyvažovat? Žijeme spolu v  jedné obci, 
tak si to tady pojďme udělat hezké.
Terezce přeji hodně inspirace a  trpělivosti 
a  vám všem přeji radostný podzim a  pří-
jemné počtení těchto Myslkovin.

S úctou Gustav Fifka

Novorozeným občánkům

Emmě Soukupové a Jakubovi Podráskému

přejeme hodně zdraví, šťastný život naplněný radostí 
a láskou a krásné rodinné zázemí.
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Na čtvrté schůzi Zastupitelstva obce Myslkovice konané 
8. 9. 2023 byly projednány následující body:

OB
ECNÍ

Ú Ř A D
MYSLKOVICE

• ZO projednalo přípravu výběrového řízení 
na rekonstrukci budovy č. p. 91 a  nutnost 
zahájení prací jemu předcházejících.

• ZO projednalo a  schválilo záměr zakou-
pit starší hasičský vůz od společnosti Beta 
Agro za 30 000 Kč s  dodatečnými výdaji 
10 000 Kč.

• ZO projednalo požadované parametry re-
alizovaného zpevnění obecní cesty „Za 
Humny“ na parc. č. 1305/1 a schválilo výběr 
nejvýhodnější nabídky dodavatele Petr Sná-
šel, IČ: 72132949, a to celkovou cenu prací 
361 185 Kč.

• ZO schválilo rozpočtové opatření č. 5/2023

Změna lokace sběrného dvora
Končí fungování dvora v místě bývalého Liho-
varu a nový prostor je vytvořen v místě kom-
postárny. Vzniká tím areál, do kterého můžete 
odvážet jak zahradní, tak i ostatní odpad.
Na severní straně byly instalovány tři kryté 
boudy. V  prvé budeme skladovat elektro-
odpad, v  druhé budou zbytky polystyrenu 
a ve třetí budou umístěny chemické látky, t.j. 
zbytky barev a maziv.

Vedle tohoto budou tři kontejnery, prvý 
na směsný odpad, další na kovy a poslední 
bude na dřevěný odpad.

Otevírací doba areálu bude následující:
prosinec – únor: první a třetí sobota 
v měsíci od 9 do 10 hodin.
březen – listopad: obvyklá otevírací doba 
kompostárny 

Další nový chodník pro bezpečnost chodců
V  září započala stavba 2. etapy chodníku, 
který vede od křižovatky u č. p. 30 k hasič-
ské zbrojnici.
Projektová dokumentace vzikla již v roce 
2020 a ještě téhož roku jsme získali stavební 
povolení. Pro chodce dosud nebezpečný 
úsek se realizuje i přes jisté složitosti. V první 
řadě bylo nutné vstoupit do jednání s maji-
telkami domu č.  p.  34, jehož zděná terasa 
před vchodem stála na obecním pozemku. 
Po vzájemné a oboustranně vstřícné dohodě 
o odstranění této stavby, již realizaci chod-
níku formálně nic nestálo v cestě.
Jako větší problém se ukázaly technické pře-

kážky, jako odbourání skály a přeložení elek-
trického vedení.
Chodník slouží bezpečnosti chodců od 
konce října.
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Na sklonku prázdnin, v  sobotu 26.  srpna, 
došlo v  podvečerních hodinách po velmi 
vydatném dešti k  záplavě vody a  bahna 
z okolních polí. Bahnitá voda velmi rychle 
zaplnila taluty některých cest a  následně 
vnikla do okolních zahrad a domů. Bohužel 
se tato událost neobešla bez škod, které způ-
sobila obyvatelům postižených oblastí. Nej-
postiženějšími lokalitami byly – ulice od č.p. 
121 až k č.p. 11, dále konec obce směrem na 
Košice a  následkům neuniklo také několik 
domů podél návsi.
Jednalo se zejména o vytopené sklepy, garáže 
či stodoly a bahnem zaplavené zahrady.

„Bohužel se to stalo v nejméně vhodnou dobu, 
protože bylo den po osetí a  vodu na poli 
v tu chvíli nemělo co udržet,“ s politováním 
vysvětlil František Novák, šéf zemědělské 
společnosti Beta Agro, která obhospodařuje 
většinu orné půdy v okolí naší obce.
Bezprostředně po této události se mnozí 
občané sešli na postižených místech a  soli-

dárně pomáhali sousedům s  odklízením 
bahna ze sklepů i z obecních cest. Pomáhali 
i zastupitelé obce, kteří byli zrovna nablízku, 
a  na místě zasahovali také členové místní 
JSDH, kteří řešili především problémy 
v  lokalitě na košické výpadovce. Zde došlo 
k zaplavení soukromé zahrady, garáže a také 
části hlavní komunikace. K odklizení bahna 
bylo nutné použít těžkou techniku, kterou 
ještě v noci zapůjčila Beta Agro. Druhý den 
došlo k  vyčištění talut a  místních komuni-
kací. Znečištění silnice na Košice řešila po 
oznámení Správa a údržba silnic.
Aby se v  budoucnu maximálně zabránilo 
ničivým následkům podobných živelných 
událostí, došlo následně ze strany samo-
správy k  jednáním jednak s  Pozemkovým 
úřadem ČR, který mj. sleduje dlouhodobé 
erozivní procesy půdy, a  také se společ-
ností Beta Agro, která může svou činností 
bezprostředně negativní důsledky ovlivnit. 
Výsledkem je v  tuto chvíli dohoda o  oka-

POVODEŇ V MYSLKOVICÍCH
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mžitém vyčlenění problematických částí 
orných ploch k zatravnění tak, aby v případě 
podobné události zůstala dostatečná plo-
cha k zadržení a absorbci vody ještě na poli 
a  nedošlo k  přelití do zastavěných lokalit. 
Jednalo se mj. také o osevních plánech a hle-
dání dalších možností, jak zmírnit následky 
podobných živelných pohrom.
Na závěr nám dovolte poděkovat za soused-
skou solidaritu těm, kteří ji projevili a všem, 
kteří jakkoli pomohli při odstraňování 
následků povodně.

ZPEVNĚNÍ POLNÍCH CEST
V souvislosti se zrušením jedné z cest, která 
sloužila stavbě železničního koridoru, zís-
kala obec po jednáních s dodavatelem mate-
riál na zpevnění komunikací, které jsou 
v  majetku obce. Na základě podnětů od 
občanů, a po projednání priorit, se zastupi-
telé dohodli na záměru zpevnit dvě obecní 
cesty. Polní cestu zvanou Humna a dále tu, 
která vede od turistického posezení v  třeš-
ňové aleji směrem k  rybníku Sušice. Obě 
byly mnoho let ve špatném stavu.
Materiál byl v první fázi odvezen a rozhrnut 
do cesty k Sušici a odpočítané množství bylo 
dočasně deponováno na parkoviště u  hři-

ště. Současně proběhlo výběrové řízení na 
dodavatele zemních prací spojených s úpra-
vou polní cesty, které díky nejvýhodnější 
nabídce vyhrál pan Petr Snášel z  Roudné. 
Proběhlo také vytyčení přesné hranice par-
cely cesty. V  první polovině října pak pro-
běhla samotná akce. Po dokončení pro-
dloužení vodovodního řadu a  kanalizace 
k  parcelám pod hřištěm, které probíhá ve 
stejném čase, se plánuje zpevnění povrchu 
také tohoto úseku cesty.
Tím se dosáhlo zkvalitnění celkem bezmála 
1200 m polních komunikací v katastru naší 
obce.
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
První zářijovou neděli se ve slavnostním 
prostředí malého sálu na zámku uskutečnilo 
vítání občánků.
Pozvání dostali všichni narození v  uplynu-
lém roce: Brian Ladislav Ziegelbauer, Amá-
lie Nováková, dvojčátka Linda a Nela Fárovy, 
Veronika Ziegelbauerová a Teo Šofr.
Starosta obce slavnostně přivítal dětičky 
mezi nové občánky Myslkovic a předal malý 
dárek od obce.

Celou slavnost doprovázely básničkami 
Emička Fifková a Rozárka a Violka Janouš-
kovy. Na klávesy po celou dobu ceremoniálu 
hrála Sabina Pölderlová. Holkám moc děku-
jeme a malým občánkům přejeme do života 
jen to krásné.



PODZIM 2023 ŽIVOT V OBCI / 7

Žehnání křížku u zastávky Myslkovice
V  sobotu 21.  10. v  11 hodin proběhlo žeh-
nání přemístěného křížku u nové železniční 
zastávky Myslkovice.
Starosta obce Gustav Fifka přivítal všechny 
přítomné, kterých bylo kolem 40 osob pře-
vážně z  Myslkovic, a  poděkoval za dob-
rou spolupráci se Správou železnic po celou 
dobu výstavby přeložky IV. železničního 
koridoru. Poté předal slovo paní Věře Han-
zalové, zástupkyni Správy železnic, která 
rovněž poděkovala za dobrou spolupráci 
s místní samosprávou a připomněla, že obec 
Myslkovice před stavbou požádala o přemís-
tění křížku. Žádosti bylo vyhověno a v pro-
jektu se s  novým umístěním začalo počí-
tat. Křížek byl na čas umístěn do depozitáře 
a  v  té době ho kompletně zrenovoval pan 
Martin Mikula z Myslkovic, který se postaral 
také o instalaci na novém místě u parkoviště.
Slavnost pokračovala slovem soběslav-
ského faráře P. Jana Hambergera, který ve 

své řeči vyzdvihnul význam tohoto pradáv-
ného symbolu pro dnešního člověka a poté 
křížek požehnal. Všichni pak byli pozváni 
k malému občerstvení, o které se postarala 
Správa železnic ve spolupráci s obcí.
Příjemnou atmosféru podtrhlo vydařené 
počasí, kterého si užívali všichni přítomní.

Marie Hodinářová
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Myskovické pivní popáté
… o  kterých mluví se… bezmála… po celém 
světě!
S dovolením jsem si vypůjčil jeden z veršů, 
kterými přivítal návštevníky našich pivních 
slavností náš realizační „core team“. I když, 
ono to s  tím „dovolením“ vlastně ani není 
tak horké... vždyť jsem si to nakonec vymy-
slel sám. 🙂
A ještě než začneme, dovolte mi použít pár 
superlativů směrem k  realizačnímu týmu, 
bez kterého by to prostě nešlo! Horoucí 
nadšení pro věc, samozřejmá zodpověd-
nost, bezmezná ochota pomoci, nadzvuková 
rychlost při plnění úkolů, a  to všechno ve 
skvělé přátelské atmosféře. Vám všem patří 
obrovský dík! Máte můj obdiv a respekt!

Již pátý ročník...? Ano, uteklo to! A  při-
tom to všechno vzniklo tak nenápadně 
a nevinně... (nevinně ve smyslu „ne s vínem“ 
pili jsme u toho totiž pivo). Nevím, jestli má 
smysl psát o tom, jak to letos probíhalo. Je to 
vlastně jako každý rok, pořád dokola. Stří-
daly se okamžiky příjemné (plný půllitr) 
a  okamžiky nepříjemné (ano, jistě mi dáte 
za pravdu, že mít na takové akci půllitr 
prázdný, je opravdu nepříjemná záležitost). 
A tím bychom to mohli ukončit...
Ale jelikož mé zadání bylo: „trochu se o tom 
rozepsat“, tak pojďme pokračovat.
Takže bylo to asi takhle: Většina návštěvníků 
začala s prvním pivem a skončila s posled-
ním. Tedy alespoň nevím o nikom, kdo by 
skončil někde uprostřed… No a v intervalu 
mezi těmito dvěma ohraničujícími body se 
lidé bavili, poslouchali skvělou muziku, zpí-
vali, tančili, něco dobrého pojedli a v kalu-
žích potu si užívali příjemné bezvětří, nebe 
bez mráčku a  teploty znatelně nad hranicí 
30 stupňů Celsiovy škály. V kategorii počasí 
bychom těm letošním slavnostem mohli 
uznat dosud nejvyšší výsledek. Nejvyššího 
čísla zatím dosáhly i  číslem ročníku, ale to 
se tak nějak dalo očekávat… Přeci jenom 
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nebývá zvykem, aby po čtvrtém ročníku 
následoval ročník třetí. A  když už jsme to 
takhle nakousli, pojďme se podívat i na jiná 
prvenství tohoto roku.
Další výjimečností letošního ročníku byla 
neúčast kapely Lihovina, která bohužel již 
ukončila svou činnost. Avšak nutno říci, že 
celoodpolední vystupování kytarového dua 
Fyling Parties bylo náhradou ve stylu „par 
excellence“! A  máme tady další nejvyšší 
číslo: ještě nikdy nám tu nehrálo takové 
množství kapel. Po již zmiňovaných Fyling 
Parties to šlo jako na běžícím páse: Squadra, 
Kocovina, Manever, Utíkej! a  celé to uza-
vřela kapela z  Rybovy Lhoty, Rock 1389. 
Co se týče pivovarů, letos u nás poprvé byla 
možnost ochutnat pivo přímo z Tábora, od 
pivovaru Křížek. Pětici doplnily pivovary 
Kuna, Chotoviny, Soběslav a  Transformá-
tor. Poslední jmenovaný si odnesl obě dvě 
ceny. Cenu za nejoblíbenější pivo, kde hlaso-
vali návštěvníci (letos poprvé online) a cenu 
obce Myslkovice, kterou při anonymní 
degustaci vybrali zastupitelé obce Myslko-
vice a přítomní starostové či zástupci okol-
ních obcí.

Další poprvé bylo stran moderace. Poprvé 
bylo totiž více než jeden moderátor. A sice 
dva, respektive dvě: Nina Cibulková a Mar-
kéta Janoušková. Nutno dodat, že dvojka to 
byla opravdu sehraná!
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A  teď konečně ten důvod verše v  úvodu: 
letos bylo mezi návštěvníky zastoupeno 
(alespoň pokud je mi známo) nejvíce národ-
ností v historii pivních slavností. Byli u nás 
zástupci minimálně pěti států (pokud nepo-
čítáme Česko), a sice:
• Slovensko (to možná ještě spousta lidí 

stále nebere jako cizinu)
• Maďarsko (pamětníci Rakousko-Uher-

ska tento článek už pravděpodobně nečtou, 
takže tady už bychom se na té cizině mohli 
shodnout)
• Nizozemí (ano, jeden takový zbloudilý 

Holanďan se u nás také objevil)
• Španělsko (to už přeci jenom zní trochu 

exoticky, ale pravda, stále jsme v Evropě)
• Vietnam (takových možná potkáváme 

vícero v různých večerkách, ale tento je sku-
tečně žijící v Ho Chi Minhově městě).
No a  když už jsme je tu měli, byl by hřích 
je trochu nevyzpovídat, jak takovouhle akci 
vidí ze svého pohledu. Takže, pohodlně se 
usaďte (pokud jste doposud četli ve stoje 
nebo v sedě nepohodlném) a nechte se unést 
svými myšlenkami do světa!

Na naše dotazy odpovídali:
• Robert (25), Slovensko - Abrahámovice 

u Popradu
• Daniel (32), Maďarsko - Veröce
• Peter Jan (29), Nizozemí - Enkhuzie
• Gabrielle (34), Španělsko - Alicante, Xaló
• Linh (31), Vietnam - Ho Chi Minhovo 

město
pozn. autora: Jelikož většina dotazovaných nemlu-
vila česky, byly otázky, a tím pádem i odpovědi, 
v angličtině. Pokud k tomu přičteme fakt, že nikdo 
z dotazujících se, ani z dotazovaných, není anglický 
rodilý mluvčí, prosím o shovívavost. Někdy se jedna-
lo opravdu o krkolomný překladatelský oříšek.

Jak často piješ pivo?
Gabi: Ne moc často, ale v  letních měsících 
třeba i dvakrát do týdne.
Peter Jan: Ne každý týden, ale více než jed-
nou za měsíc.
Robert: Obvykle jenom jednou týdně, ale 
kompenzuji to množstvím.
Linh: Doma ve Vietnamu 2x - 3x měsíčně, 
když jsem na služebce v Česku, tak 2x - 3x 
týdně. 🙂
Daniel: Určitě každý týden.

Jaké pivo ti u nás chutnalo nejvíce?
Gabi: Myslím že to byl Křížek.
Peter Jan: Musím uznat, že Transformátor. 
A  to nejen proto, že to je i  tvoje oblíbené 
pivo.(pozn. autora: odpovídal přímo mě)
Robert: Kuna!
Linh: Název už si nepamatuju. Ale bylo to 
pivo s nejnižším stupněm IBU. (pozn. autora: 
IBU je jednotka hořkosti, čím vyšší číslo, tím více 
hořké pivo).
Daniel: Transformátor 10°.

Navštívil/a  jsi někdy nějaký pivní festival ve 
tvé zemi?
Gabi: Ne. Jenom jednou jsem byla na „imita-

Foto z pivní štafety, zleva: Robert, Daniel, Peter 
(ten nám na nic neodpovídal, protože je ze 
Slovenska a jednoho Slováka už jsme vyzpovídali 
🙂), Linh, Peter Jan (Gabi se do záběru nevešla, 
byla úplně vlevo v týmu s ženami)
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ci“ německého Oktoberfestu.
Peter Jan: Ne, toto byl můj první pivní festi-
val. Přestože pocházím z malého města pl-
ného milovníků piva.
Robert: Ano. Byla to velká akce, více piv, více 
lidí, více jídla…
Linh: Ne ve Vietnamu, ale v Německu. Bylo 
to velké a  nebyla tam tak klidná a  uvolně-
ná atmosféra jako u vás. Ale nikdy předtím 
jsem nezkusil pivní štafetu. To bude moje 
unikátní vzpomínka na vaši vesnici.
Daniel: Ne, Maďarsko je spíše země vína.

Co se ti líbilo na našich pivních slavnostech?
Gabi: Užívala jsem si muziku a krásný pro-
stor.
Peter Jan: Hrály dobré kapely, pivo bylo 
příjemně pitelné. A lidé byli velmi otevření 
a vřele mě vítali, přestože neumím česky.
A ještě něco: velmi se mi líbilo, i když je fes-
tival založený na pivu, zabaví se u  vás celá 
rodina. V jiných zemích nejsou děti na po-
dobných akcích vítány a moc rád vidím, že 
zde, v Česku, není nikdo vyloučen z centra 
dění a každý si zde najde své.
Robert: Soutěž: Pivní štafeta.
Linh: Jak jsem již zmínil, atmosféra, pivní 
štafeta. Nemusel jsem čekat dlouhé fronty 
na pivo a poprvé v životě jsem vyhrál něco 
v tombole!
Daniel: Organizace akce, rozličná nabídka 
piv, zaměření na lokální produkty (piva), 
tombola - i když ještě větší radost z toho měl 
můj pes. 🙂

Měl/a jsi nějaké problémy po pivních slavnos-
tech (bolest hlavy, kocovina…)?
Gabi: Naštěstí ne.
Peter Jan: Ráno jsem byl popravdě překva-
pený. Celou dobu jsem míchal různé druhy 
piva ale ráno žádná kocovina...
Robert: Ne.

Linh: Nic hrozného, protože jsem se snažil 
to moc nepřehánět. Ale břicho se mi po pivu 
nafouklo znatelně. 🙂
Daniel: Tak to si vůbec nepamatuju. 🙂

Pokud bys měl/a možnost, přišel/la bys zno-
vu?
Gabi: Určitě! Těším se na příště!
Peter Jan: Jasně, užil jsem si tu skvělou párty 
i lidi! Určitě bych přijel znova!
Robert: Samozřejmě ano!
Linh: Ano, přijel bych znovu. Byl to parád-
ní výlet s  kolegy z  Budějovic. A  chtěl bych 
slyšet více z těch skvělých rockových kapel!
Daniel: Definitivně ano. Prosím, napříště za-
řídit stejné počasí!

Tak to by bylo, pro letošek... Ale ještě jedna 
věc. Ta nejdůležitější! Nesmím zapomenout 
poděkovat vám všem, co jste přišli a  bavili 
se. Protože byli jste to právě vy, kdo tou nej-
větší měrou vytvářel tak úžasnou atmosféru.
Za celý realizační tým: DÍKY VÁM!

Roman Janoušek
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Dny otevřených ateliérů ve zvonařské dílně
14. a  15.  října  2023 se konaly v  Jižních 
Čechách Dny otevřených ateliérů. Návštěv-
níci mohli zavítat do různých uměleckých 
dílen, ateliérů. Vidět práci malířů, kera-
miků, sochařů a spoustu dalších zajímavých 
činností.
Do této zajímavé akce jsme se přihlásili i my 
ze zvonařství. Několik zájemců, nahlédnout 
do dílny, přijelo již v pátek. V sobotu ráno 
jsme dílnu otvírali v 9 hodin a uvítali první 
návštěvníky. Postupně přicházeli hosté růz-
ných věkových kategorií, Myslkovičtí, z blíz-
kého okolí ale i například z Třebíče a z Plzně. 
Jedna návštěvnice byla dokonce z  Brazílie 
a  dílnu navštívila spolu s  rodinou, u  které 
je na výměnném pobytu. Během víkendu 
nás navštívilo kolem sta lidí. K  vidění byly 
ukázky kovářské práce, výroba zvonových 
forem a voskové výzdoby. V dílně byla insta-
lována mapa České republiky se značkami na 
místech, kam jsme zavěsili nový zvon, pro-

váděli opravu nebo elektrifikovali zvonění. 
Elektrikář Miroslav Voráček instaloval line-
ární elektromotor ke zkušební dřevěné sto-
lici na zvon z italské zvonárny v Agnone, aby 
návštěvníci viděli, jak takový elektropohon 
funguje. Kovář Tomáš Máca koval příslušen-
ství ke zvonům, zájem byl i o ukázky vyko-
vání hřebů. Bylo možné shlédnout video 
z odlévání zvonů do Budkova u Moravských 
Budějovic na Vysočině. Návštěvníci si mohli 
vyzkoušet práci s  ladičkami na již odlitých 
zvonech.
Kdo měl zájem, mohl se nám podepsat do 
návštěvní knihy, napsat pár řádek, namalo-
vat obrázek.
Děkujeme všem, kteří nás poctili svou 
návštěvou a  doufáme, že si od nás odnesli 
hezké zážitky.

Michal Votruba
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Ze vsi do vsi
Letošní již 3. ročník oblíbené akce ZE VSI 
DO VSI proběhl na téma myslivost a stopy 
zvířat. Trasu stezky, včetně úkolů a  zamě-
ření na myslivost připravili Myslkovičtí. Na 
Sedleckých bylo zajistit přístup na střelnici, 
odbornou přednášku o  myslivosti a  neod-
myslitelné koně v  cíli, kteří svezli na svém 
hřbetu jednak děti za splnění úkolů nebo 
ty nejmenší, kteří našly odvahu a nechali se 
svést na zvířeti, z kterého má leckdy respekt 
i nejeden dospělák.

Děti si mohly vyrobit koženou medaili na 
památku a se svými rodiči si užít krásné pří-
rodní prostředí před zámkem. Doufáme, že 
vzájemná spolupráce obou obcí a dobrovol-
ných spolků Myslkovické matky a  Dětský 
klub Sedláček, z. s. bude nejen na této akci 
i nadále pokračovat a těšíme se na další spo-
lečná dobrodružství.                 

Eva Čechtická
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Staročeské dožínky v Sedlečku
V sobotu 30. září zorganizovala obec Sed-
lečko ve spolupráci s dobrovolníky 1. Sta-
ročeské dožínky.

Přípravy na pokus o  obnovu této tradice 
vycházející ze života na venkově, proběhly už 
dva týdny předem. Na parketě byl vyzdoben 
dožínkový vůz, na který byly zavěšeny sušené 
květiny, kukuřice, cibule, větvičky s různými 
plody a nasušenými pšeničnými klasy. Stejně 
tak byl vyzdoben parket, který přišly zkrášlit 
společně s maminkami i malé děti.

V  den slavnosti byl dožínkový vůz zapřa-
žen za traktor a  jeho pohodlí si tak mohli 
vyzkoušet členové souboru Soběslav-
ská chasa mladá, kteří přijali naše pozvání 
a  úžasně tak doplnili dožínkovou slavnost 
svými blatskými kroji a živou hudbou.
Půl hodiny po poledni vyjel z Holotova pole 
směrem do vsi dožínkový vůz s  osazen-
stvem, za kterým šel průvod stylově obleče-
ných žen a dětí, jak z vyšších společenských 
vrstev tak ženy pracující na poli.

Průvod doprovázela živá hudba. Ve vsi byl 
místnímu panu hospodáři předán dožín-
kový věnec a  paní mámě chléb a  kytice se 
slovy: „paní mámo zlatá, otvírejte vrata, 
neseme Vám věnec ze samého zlata. Tu máte 
pan táto ten věnec, posílá ho sv. Vavřinec, 
posílá Vám ho sv. Vít, abyste nám dal hodně 
pít. Byste šťastně sklidili, šťastně užili, od 
nejčka za rok všichni se zdrávi shledali.
Paní máma rozdávala skoro ještě teplé, 
výtečné domácí koláče a  chleba se sádlem 
a cibulí. Pan táta rozléval čirou kořalečku.
Odpoledne jsme všichni společně prožili 
dožínkovou slavnost na parketě za dopro-
vodu živé hudby, lidového zpěvu a tance.

Eva Čechtická
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Jak se slavily dožínky
Podoba žní a  dožínkových slavností byla 
odvěkou součástí života na statcích i ve stře-
dověkých městečkách. Dožínkové slavnosti 
na různých místech přežily do dnešní doby.
Říkalo se jim různě: dožatá, dovazná. Nej-
známější je však termín dožínky. Byly to 
slavnosti, jimiž lidé děkovali za úrodu 
a  oslavy byly završením celoroční dřiny, 
jíž vděčili za zásobení na zimu a  přečkání 
chladnější části roku.
Hlavní roli zpravidla hrál první a  poslední 
snop obilí, které byly věnovány bohům 
úrody. Významné byly též dožínkové věnce. 
Ty děvčata pletla z klásků všech druhů obilí, 
které hospodář vypěstoval. Při zahájení oslav 
jej potom chasa předávala hospodáři, u něhož 
se na čestném místě uchovával až do Štědrého 
dne, kdy byl součástí slavnostní tabule, aby se 
v domě držela hojnost a plodnost.

Předávání věnce hospodáři bylo většinou 
spojeno s přáním hojnosti a všeho dobrého 
a  také nárokováním si odměny za vykona-
nou práci. Té se také pracujícím dostalo 
v podobě jídla a pití.
Dožínkový věnec předávaný chasou hospo-
dáři měl zvláštní magickou moc, byl symbo-
lem Slunce, hojnosti a plodnosti. Lidé věřili, 
že je zárukou bohaté úrody v příštím roce, 
proto se uchovával v  domě až do jarního 
setí a zrno z něj se přidávalo do osiva jako 
požehnání úrody. Čím větší věnec byl, tím 
více zrna v něm, a tím lepší měla být příští 
úroda.
Dožínky patřily k  důležitým svátkům už 
v pohanských dobách, kdy na nich nesměly 
chybět věštby, které předpovídaly, jak bohatá 
bude úroda příští rok.

Marie Hodinářová

Kaplička prošla údržbou
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Co je to posvícení?
Posvícení je lidová slavnost, vztahující se 
k  výročí posvěcení kostela, chrámu, která 
bývala vždy slavnostně připomínána. Jeden 
z nejoblíbenějších svátků prostého venkov-
ského lidu dnes trochu upadá, ale pojďme 
se podívat, jak se takové posvícení slavilo.

Pro naše předky posvícení mělo hluboký 
význam. Podle pověsti slavil posvícení král 
Šalamoun u  příležitosti zasvěcení svého 
chrámu v Jeruzalémě.
Středověk tuto tradici vděčně přebral. 
Dostavba kostela byla totiž vždy mimořád-
nou událostí pro celou vesnici. Po celou 
dobu středověku a velkou část věku nového 
bylo tedy „posvěcení“ událostí opravdu výji-
mečnou.

Protože se slavilo v  každé farnosti v  jinou 
dobu, císař František Josef  II. sjednotil 
oslavy v celé zemi tím, že nařídil slavit posví-
cení třetí neděli v říjnu, po svátku sv. Havla.
Hodování často trvalo i několik dní. Vařilo 
se, peklo a smažilo ze všech sil. K hlavním 
chodům patřila husa krmená speciálními 
šiškami. Neodmyslitelnou přílohou byly 
knedlíky houskové, či bramborové a k nim 
zelí. Na stole nesměly chybět posvícenské 
koláče s tvarohem, povidly, mákem, ořechy. 
Obdarovávali se jimi přátelé a sousedé, kteří 
přišli na návštěvu.

Lidé v dopoledních hodinách, či po obědě 
se odebírali do kostela na požehnání. Poté 
se vypravili na náves, kde probíhala oslava 
provázena hudbou, tancem a všeobecným 
veselím. Oslava posvícení trvala i  něko-
lik dní. Hlavním dnem byla samozřejmě 
neděle.

Večer se konala taneční zábava, které se 
zúčastnili především mladí, pondělí bylo 
vyhrazeno mužům, kteří se scházeli v  hos-
podě na takzvanou „pěknou hodinku“. Poté 
se v úterý konala taneční zábava, na kterou 
přišli starší obyvatelé vesnice a  jež se ozna-
čovala jako „sousedská“. Oslava posvícení 
trvala opravdu dlouho, což dokazuje i  fakt, 
že ještě následující pondělí se konala taneční 
zábava, takzvaná „mladé posvícení“, jíž se 
zúčastnila především mladá chasa.

M. Hodinářová
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Sádlovky
Tato sádlová kolečka jsou velmi rychlá, 
snadná a  dlouho vydrží. Tedy pokud 
vydrží…. :-)

cca 30 ks
170 g hladké mouky
150 g moučkového cukru
50 g kakaa
150 g změklého sádla
250 g rybízové nebo malinové marmelády

Všechny suroviny smíchejte dohromady, 
uštípejte přibližně stejné kousky a  tvarujte 
kuličky. Ty skládejte na plech s  pečícím 
papírem pár centimetrů od sebe. Koncem 
vařečky udělejte doprostřed důlek. Pečte 
na 165 st. cca 15 minut. Nechte vychlad-
nout a naplňte důlky marmeládou (nejlépe 
to jde cukrářským sáčkem). Pozor při skla-
dování nedávejte na sebe, slepí se marmelá-
dové středy.

Žloutkové 
tyčinky

Tohle cukroví bylo v  dětství moje nejob-
líbenější, recept mám od mamky a když je 
dělám já, musí být namočené z obou stran 
tak, že ve středu je jen úzký bílý proužek. :-)
Musíte k  němu ale mít mašinku na maso 
a nástavec na strojkové cukroví.

200 g másla
70 g cukru
2 vařené žloutky
350 g hladké mouky
vanilkový cukr
citronová kůra

Všechny suroviny smíchejte a  těsto dejte 
alespoň na hodinu do lednice (nejlépe přes 
noc). Kousky těsta odkrajujte a  dávejte do 
mašinky na maso a  nástavcem na stroj-
kové cukroví, odřezávejte tyčinky dlouhé 
cca 6  cm a  pokládejte na plech s  pečícím 
papírem rovnoměrně vedle sebe. Pečte cca 
15 min. Tyčinky slepujte marmeládou smí-
chanou s  máslem (nebo jen marmeládou) 
a konce ponořte do polevy.
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Sychravé počasí je tady a s ním i prodlužu-
jící se večery ideální na knížku.
V  knihovně jsme na tyto pohodové večery 
připraveny. Nové knihy přibývají stále 
a  v  polovině září přivezli i  nový výměnný 
soubor knih z Tábora.

19. 10. jsme se v knihovně sešli na podzimní 
posezení u čaje a kávy. K tomu jsme si pro 
čtenářky připravily kvíz o  Myslkovicích. 
Hodně jsme se zasmáli a zavzpomínali třeba 
u  fotografií z  janovské školy, dopočítávání 
popisných čísel nebo schodů do zámeckého 
výčepu. Po kvízu se objevily nápady na další 
posezení. Příště bychom mohli prohlížet 
staré fotografie ze žákovských let v janovské 
škole a z maškar.

OKÉNKO
DO

KNIHOVNY

Rády bychom vyšly vstříc čtenářům, 
kteří do knihovny nechodí z  důvodu 
příkrých schodů. Proto prosíme, kdo by 
měl zájem o donášku knih domů, nebojte 
se mi ozvat na tel. 724 360 857. Nabídku 
knih, ze které můžete vybírat najdete buď 
v online katalogu na webových stránkách 
obce, nebo Vám přineseme seznamy.

Víte, jaký strom roste před zámkem?
Kolik schodů vede do zámeckého výčepu?

A pro jaký výrobek byly Myslkovice známé dříve a nyní?

Přijďte poměřit své znalosti, pobavit se a třeba se i dozvědět něco nového 
o obci, ve které žijete.

Myslkovický kvíz na zámkuMyslkovický kvíz na zámku
25. 11.25. 11. v 18:00

Budeme rádi, když své maximálně pětičlenné týmy nezávazně přihlásíte 
předem na našem e-mailu (knihovna@myslkovice.cz), na facebookových 

stránkách nebo na tel. 724 360 857.

Letní promítání nám letos zpestřilo pět tep-
lých letních večerů. Společné sledování 
filmu v zámeckém parku každý druhý čtvr-
tek je už skoro tradicí. Jen jednou nám to 
překazilo počasí.
Film jsme vždy vybírali společně v  anketě 
na Facebooku z tipů, které nám dáváte (tak 
v tom pokračujte!). Vždy, když se promítalo, 
otevřela pro nás i  Hospůdka na Zámečku, 
abychom si mohli dát k filmu něco dobrého 
- jako v kině nebo doma na gauči.
Jsme rádi, že na promítání chodíte.
Příští léto, určitě pokračujeme!

NA VÍTĚZE ČEKÁ 

MALÁ ODMĚNA
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Výsledky podzimní části:

Vlastiboř – Myslkovice 0:2

Myslkovice – Měšice 4:1

SK Tučapy – Myslkovice 1:3

Myslkovice – Pojbuky 5:0

TJ Dražice – Myslkovice 1:5

Myslkovice – TJ Malšice 1:1

Myslkovice – TJ Březnice 2:0

FC Bechyně – Myslkovice 0:4

Myslkovice – Sokol Vlkov 7:0

TJ Radětice – Myslkovice 0:0

Sokol Myslkovice

Tabulka po podzimní části:

1. Myslkovice 33:4 26

2. TJ Březnice 53:14 21

3. FK Měšice 28:22 20

4. SK Tučapy 24:15 16

5. TJ Radětice 17:13 15

6. Sokol Vlkov 25:28 15

7. TJ Dražice 18:35 11

8. TJ Vlastiboř 16:30 10

9. TJ Malšice 15:27 9

10. FC Bechyně 13:29 7

11. ZD Pojbuky 9:34 3

Jiří Šmídmajer 8
František Daniel 6
Otakar Trtík 4
Ondřej Černý 1
Jiří Peltán 1
Tomáš Mazouch 4

Jan Hnilička 1
František Papež 2
Martin Petrů 1
Roman Antoni 1
Jiří Bartáček 3
Karel Pazdera 1

Tabulka střelců:

Podzimní část fotbalové sezóny je úspěšně za námi a končí velmi povedeně.  Myslkovické 
mužstvo bez dvou remíz v soutěži nechybovalo a do jarní části bude vstupovat z prvního 
místa. I přesto, že v posledním zápase se nepodařilo vsítit vysněnou branku, budeme na 
jaře startovat s minimálně čtyřbodovým náskokem. Pomyslný titul podzimních „půlmis-
trů“ už nám tak nikdo nevezme. Tomáš Fifka

Děkujeme všem 
hráčům za skvělý 
výkon a první místo 
v podzimní části.

Miroslav Drs
Otakar Trtík

Obec Myslkovice blahopřeje všem reprezentantům k nejlepšímu možnému 
výsledku, a stejně tak všem, kdo se podílí na životě myslkovického fotbalu.
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Pěvecký sbor Melodico působí osmým 
rokem na Gymnáziu v Soběslavi, ale vznikl 
původně na ZUŠ roku 2009.
Jeho členkami jsou současné studentky 
i  absolventky gymnázia, výjimkou nejsou 
ani zpěvačky ze ZŠ a ZUŠ. V březnu tohoto 
roku se k  dívčímu sboru přidalo i  několik 
zpívajících studentů…

V  repertoáru Melodica jsou skladby tzv. 
staré muziky, klasické české sborové písně 
a nechybí ani lidové a současné umělé písně 
v různých úpravách.
Sbor založila a  řídí Mgr. Radka Dušková 
v  úzké spolupráci s  paní Bohdanou Fördö-
sovou ze ZUŠ, která Melodico doprovází na 
klavír a violoncello.

Adventní koncert
Melodico

17. 12. 2023 od 18 hod. malý sál zámku

Tento rok jsme k obrázkům naší ves-
nice přidali i fotografie z akcí, které 
se v obci pořádají. Kalendáře Vám 
budou rozneseny do poloviny prosince. 
Pokud budete mít zájem o další kusy, 
budou k dostání na obecním úřadě 
a v knihovně.
Doufáme, že Vám pohled na fotografie 
známých míst a vzpomínka na soused-
ské akce zpříjemní i třeba jen vteřinku 
z každého týdne v novém roce.

I letos se můžete těšit na kalendář Myslkovic
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hostinec
út, ne 17:00–22:00
pá, so 17:00–23:00

obecní úřad
starosta:
pondělí 18:00–20:00 nebo kdykoli po 
domluvě na tel.: 737 266 854
účetní:
pondělí 8:00–13:00 a 17:00–20:00;
středa 8:00–16:00

knihovna
každý čtvrtek 17:00–19:00

pošta
po, st, pá 08:00–10:30
út, čt 14:00–16:30
so, ne zavřeno

Jednota
po, st 07:00–12:30 14:30–16:00
út, čt, pá 07:00–12:30 14:30–16:30
so 07:00–10:30
ne zavřeno

Otevírací doby:

Přijďte si s námi navodit vánoční náladu při zkoušení koled.
Zkoušky budou probíhat vždy na zámku od 17 hodin v neděli:

26. 11.  /  10. 12.  /  17. 12.
Budeme rádi za každého nově příchozího, který posílí naše řady.

U stromečku si zazpíváme koledy společně se sousedy 
tradičně 23. 12. v 18 hodin.

areál kompostárny
vč. sběrného dvora
listopad: sobota 15:00–16:00 
prosinec – únor:
každá první a třetí sobota 
v měsíci 9:00–10:00

Neparkujte na chodnících!
Bráníte jejich účelu!

Znemožňujete jejich údržbu!
Porušujete zákon!

Parkování na chodníku je zakázáno podle zákona  
a jeho porušování bude řešeno s Policií ČR. 

Pokuta za stání na chodníku se pohybuje mezi 1 500 až 
2 500 Kč a nezáleží na tom, jestli auto stojí na chodníku 

celé nebo jen částí. Předejděte nepříjemnostem 
a parkujte na vlastních pozemcích nebo parkovištích.


